

国际法研究

(双月刊)

2022年第4期

(总第50期)

目 录

专 稿

香港特别行政区在中国涉外法治建设中的独特地位和重要作用

——纪念香港回归祖国暨《香港特别行政区基本法》实施25周年 黄惠康(3)

析1965年《韩日请求权协定》的国际法律争端及解决路径 管建强 管悦(18)

国际民航组织在应对全球公共卫生危机中面临的挑战及中国方案 丁春宇(35)

国际经济法视域下的国有企业公私主体地位认定标准 顾宾 徐程锦(53)

跨国文物追索诉讼的国家豁免问题 霍政欣 陈锐达(73)

论调仲作为中国跨境商事及投资争议的多元化纠纷解决方式 顾维遐(96)

国际私法国际前沿年度报告(2020—2021) 杜涛(109)

CONTENTS

The Unique Position and Important Role of HKSAR in China's Foreign-Related Rule of Law: In Commemoration of the 25th Anniversary of the Return of Hong Kong to the Motherland and the Implementation of the <i>Basic Law of HKSAR</i>	<i>Huang Huikang</i> (3)
International Legal Disputes and Solutions Concerning the <i>ROK-Japan Claims Agreement</i> of 1965	<i>Guan Jianqiang and Guan Yue</i> (18)
Review of the Challenges to the International Civil Aviation Organization During the Global Public Health Emergency and China's Solutions	<i>Ding Chunyu</i> (35)
Treatment Standards of State-Owned Enterprises as Public or Private Entities Under International Economic Law	<i>Gu Bin and Xu Chengjin</i> (53)
State Immunity in International Cultural Property Recovery Suits	<i>Huo Zhengxin and Chen Ruida</i> (73)
Multi-Tier Resolution to Cross-Border Commercial and Investment Disputes Relating to China: A Focal Examination into Med-Arb	<i>Gu Weixia</i> (96)
Frontiers of Private International Law Around the World: An Annual Review (2020 – 2021)	<i>Du Tao</i> (109)